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Jaarverslag van 1 juli 2023 t/m-30 juni 2024.  

Vereniging "Vrienden van het Staelduinse Bos", Dit is voorgelezen op de 
Algemene Ledenvergadering op 29 juli 2024 en zal worden  gepubliceerd in 
Staeltje Natuur 97 (januari 2025) 
 
Onze vereniging heeft als doel voorlichting te geven over de natuur in het bos aan de bezoekers van 

het Staelduinse Bos. Het bezoekerscentrum d’Oude Koestal, de tuin, de excursies en ons 

verenigingsblad ’t Staeltje dragen hieraan bij. Inmiddels bestaat de vereniging ruim 50 jaar en is van 

groot belang voor het Westland en de ruime omgeving. We ontvingen afgelopen jaar ongeveer 6250 

bezoekers. Alle werkzaamheden in de vereniging worden gedaan door vrijwilligers, die we bij deze 

hartelijk dankzeggen voor hun inzet. Ook een woord van dank aan onze leden en donateurs, zonder 

wie we geen uitvoering kunnen geven aan de door ons gestelde doelen. 

 

Tuin 

De tuin wordt in alle seizoenen druk bezocht door de vele wandelaars die het bos en/of de Koestal 

bezoeken. Door het vele werk van de tuinploeg ziet de tuin er fantastisch uit. We krijgen dan ook vele 

complimenten 

Excursies, groepen en diverse aktiviteiten 

Vele groepen hebben het afgelopen jaar het bos en de Koestal bezocht, soms alleen voor een excursie, 

soms voor een combinatie excursie met bezoek aan de Koestal, soms alleen voor een bezoek aan de 

koestal. 

- Publieksexcursies: herfstwandeling, midwinterwandeling, knoppenwandeling, vogelexcursie, 

zomerwandeling, 4 x parachutistenwandeling met korte film.  

- 2x Lange parafilm 

- 7x WNT herfstexcursie 

- 8x WNT voorjaarexcursie 

- 2x kaboutertocht 

- excursie Joke Boersma 

- schilderclub Peter Jacobs 

- BSO Kwest excursie 

- Senioren fietsclub Midden Delfland koffiedrinken 

- 2x klootschieten hockeyveteranen 

- 2x workshop aquarel 

- lezing in Concordia 

- lezing voor de seniorenclub van de veiling Flora Holland 

- vogelvoer maken 

- Joop Raaphorst: film over Clingendaal, geschiedenis van het bos en koffiedrinken 

- VOEKS Wandelen en koffie drinken 

- film: de laatste kouwe tuinder 

- Probus Westland: koffiedrinken met korte parafilm en wandeling 

- Soroptimisten: statushouders met gezinnen, excursie, koffiedrinken  en lunch 

- Natuurbegraven Nederland vergadering met koffiedrinken 

- de Paasspeurtocht: was ook dit jaar, mede door het mooie weer, een groot succes met ca. 750 

betalende deelnemers.  

  Aan alle vrijwilligers, die aan dit succes hebben bijgedragen, is een woord van dank zeker op zijn 

plaats.  

Tentoonstellingen 

De tentoonstellings- en inrichtingscommissie heeft 7 keer vergaderd. Op de werkavonden en deels 

overdag worden de werkzaamheden aan tentoonstellingen gedaan.  

Iedere maand draait in de filmzaal voor onze bezoekers een film van de maand. We zoeken versterking 

voor het verzorgen van de film van de maand en andere audiovisuele werkzaamheden. 

De commissie is volop bezig met inventariseren, opruimen en digitaliseren. 
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We hebben een donatie ontvangen van Re-sell voor het vervangen van de TL buizen door led 

verlichting. 

Het aquarium wordt weer door Aad Dijk verzorgd en bij diens afwezigheid voert Adriaan de Ruiter de 

vissen. 

Wisseltentoonstellingen 

- "Het stuift hier" 

- leententoonstelling "Water" van KNNV (jan + febr 2024) 

- "De tuin" (rest 2024) in de loop van 2024 wordt een gedeelte van de foto’s per seizoen vervangen. 

- 2x kleine tentoonstelling in het Woerdblok. 

Planning: fototentoonstelling fotoclub ‘s-Gravenzande, tentoonstelling "Wereldoorlog in het bos" en 

tentoonstelling over Egels 

Bouwcommissie 

Het meeste schilderwerk op de bovenverdieping is gereed. De nieuwe dakramen zijn geplaatst. Ook 

het bos/weide diorama is heringericht en de ledstrippen zijn aangebracht in beide vitrines naast het 

diorama. Dank aan de vrijwilligers die hieraan hebben meegewerkt. Momenteel zijn we bezig met 

plannen voor de verbouwing van de toiletgroep. We hadden last van ongedierte (glanzende houtmier) 

die het oude hout aan het aanvreten was. Na behandeling door een ongediertebestrijder was het een 

tijdje rustig, maar kennelijk zijn de mieren weer wakker. Moet opnieuw aandacht aan worden besteed. 

Vrijwilligers 

De vrijwilligers hebben 4 keer vergaderd onder voorzitterschap van Anneke Storm. De WNT-

excursiebegeleiders zijn 2 maal bij elkaar geweest om resp. de herfst en het voorjaar  voor te bereiden.  

Bestuur 

Het bestuur heeft 4 keer vergaderd. Henk Trompetter is Aad Dijk opgevolgd als secretaris. We hebben 

een wijzigingsvoorstel voor de statuten op de vorige jaarvergadering besproken en van de vergadering 

een unaniem akkoord gekregen. OP de tweede ALV op 2 september (nodig wegens te weinig leden op 

de eerste ALV) was men unaniem voor. Echter de notaris floot ons terug: de periode tussen de 1e 

ALV en de 2e ALV was conform de statuten te lang. Het huiswerk moest over: dus weer 2 nieuwe 

ALV’s waarbij de voorstellen alsnog weer unaniem werden goedgekeurd. Inmiddels staat ook de 

handtekening van de notaris hieronder. 

Voor het vele vrijwilligerswerk, dat zij al jaren doet, zoals vanaf de oprichting bij onze vereniging in 

verschillende functies, waaronder bestuurslid van onze vereniging, en daarvoor een aantal andere 

functies bij de school in Heenweg, vrouwenvereniging en jeugdclub, heeft Diek van Drongelen een 

koninklijke onderscheiding mogen ontvangen. Bij de uitreiking was een delegatie van het bestuur 

aanwezig. 

Overleg met derden 

Er is tweemaal overleg geweest met ZHL over het bos (ook over groot onderhoud) en de voortgang bij 

de bonnenpolder.  

WE zijn naar de jaarbijeenkomst geweest van WNTweb. Architect van Haasteren is op bezoek 

geweest om de plannen te bespreken voor de verbouwing van de toiletgroep. 

Redactie 

Helaas is het ons nog niet gelukt een tweede redacteur te vinden voor ‘Het Staeltje Natuur’ ; we 

zoeken alsnog een mede-redacteur. Ca. 400 leden lezen het ‘Staeltje digitaal', de rest wordt, op enkele 

per post na, bezorgd door vrijwilligers, die we voor het trouw bezorgen bij deze bedanken. 

Ledenadministratie  

We hebben momenteel ca. 1030 leden. Er zijn dit jaar netto 36 leden bijgekomen. Het werven van 

leden alsmede vrijwilligers is een punt waar we  veel aandacht aan moeten besteden. Dit vergt m.n. 

aandacht bij de grotere evenementen, publiekswandelingen en tijdens de openingsuren van de 

‘Koestal’ door de bemanning. We hebben dit jaar 4 nieuwe vrijwilligers mogen begroeten en daar zijn 

we blij mee. 

Archief 

Al het archief materiaal wordt zorgvuldig opgeslagen. Er is dus ook veel gedigitaliseerd en buiten de 

Koestal opgeslagen. 

Henk Trompetter, secretaris 
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Beleidsplan Vereniging Vrienden van het Staelduinse Bos 2022-2025 
 
Het beleidsplan bestaat uit een algemeen gedeelte, afgeleid uit de doelstellingen van de vereniging 
en een gedeelte, waarin de plannen van de diverse commissies zijn verwoord. 
 
Algemeen 
De vereniging wil in de komende jaren de voorlichting en informatievoorziening over het Staelduinse 
Bos en de directe omgeving continueren in het eigen bezoekerscentrum. Dat gebeurt door het geven 
van informatie aan bezoekers, het rondleiden van groepen en het rondleiden en laten uitvoeren van 
educatieve speurtochten door schoolklassen. Daarnaast wordt gebruik gemaakt van een 
verenigingsblad, nieuwsbrief, website en Facebook. 
Deze media worden ook gebruikt voor de binding met de leden, die het bestaan van de vereniging 
mogelijk maken. Het werven van leden heeft steeds de aandacht, ook om het verloop in het 
ledenbestand te compenseren. Te denken valt aan gerichte acties tijdens de Paasspeurtocht en bij 
excursies.  Ook werving van actieve vrijwilligers en bestuursleden is belangrijk. 
Op een aantal plaatsen is de kennis en kunde om een activiteit uit te voeren beperkt tot één of 
hooguit enkele personen. Dit maakt het uitvoeren van deze activiteit kwetsbaar. Deze kwetsbaarheid 
zal in de komende jaren structureel verminderd moeten worden, door bijvoorbeeld vrijwilligers op te 
leiden tot die specifieke taak of door vrijwilligers te werven, die deze taak kunnen uitvoeren. 
De bewuste taken zijn onder andere: ledenadministratie, publicatie nieuwsbrief, onderhoud gebouw 
en apparatuur, archivering. 
Er zal een overzicht gemaakt worden en actueel gehouden worden, waarin beschreven staat welke 
functies en werkzaamheden worden gedaan en door welke personen dat wordt uitgevoerd. 
 
Gastvrouwen en gastheren 
De gastvrouwen en -heren hebben tot taak het ontvangen van de individuele bezoekers gedurende 
de openingstijden van het bezoekerscentrum. Hiervoor worden vrijwilligers ingedeeld op de tijden, 
waarvoor zij zelf een voorkeur hebben opgegeven. Het rooster voorziet in de aanwezigheid van 1 of 
meerdere vrijwilligers per dagdeel. Aan de gastvrouwen en -heren zal, indien gewenst, informatie 
worden verstrekt, die nodig is om de bezoekers juist te informeren. Indien er door de 
terreinbeheerder activiteiten worden uitgevoerd, waarvan aan de bezoekers uitleg nodig is, zal de 
informatie daaromtrent aan de gastvrouwen en -heren ter beschikking worden gesteld. 
In de komende jaren willen we de openingstijden tenminste op het huidige niveau houden. 
Er zal worden voorzien in een opleiding, die tot doel heeft de veiligheid in het bezoekerscentrum te 
waarborgen. Denk aan een instructie wat er moet worden gedaan bij brand en/of evacuatie. 
Ook zullen de gastvrouwen en -heren op de hoogte worden gehouden van werkzaamheden in het 
bos, zodat vragen van bezoekers adequaat kunnen worden beantwoord 
 
Tentoonstellings- en inrichtingscommissie 
Deze commissie heeft tot taak om de vaste inrichting van het bezoekerscentrum in een goede staat 
te houden en de eventueel noodzakelijke wijzigingen in de inhoud of de vormgeving te verzorgen. 
Enkele malen per jaar wordt  een nieuwe wisselexpositie gemaakt over een onderwerp, dat verband 
houdt direct met het Staelduinse Bos of in bredere zin met natuureducatie. 
 
Audiovisuele commissie 
Deze commissie heeft tot taak om de videopresentatie in de filmzaal te verzorgen en het 
onderhouden van de daarvoor benodigde apparatuur. In de komende jaren zal dit worden 
voortgezet en zal er een maandelijks wisselende video worden vertoond. Gezien de leeftijd van de 
huidige projector zal er in de komende jaren een nieuwe projector worden aangeschaft. 
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Als de vereniging zich presenteert bij regionale evenementen d.m.v. een stand, zal er o.a. een 
videopresentatie te zien zijn over  onze vereniging. Zo nodig is er ondersteuning voor 
videopresentaties  in een tentoonstelling. 
 
Excursiecommissie 
Deze commissie verzorgt de rondleidingen voor groepen en schoolklassen. 
In de komende jaren zullen de rondleidingen voor de schoolklassen via het WNTweb verder worden 
uitgebreid. Er zal voor elk seizoen een aparte speurtocht worden gemaakt, die daarna op eenvoudige 
wijze kan worden uitgevoerd door een bezoekende groep of schoolklas. Voorts zal er tenminste 4 
keer per jaar een publieksexcursie met een seizoensgebonden thema worden gegeven, waaraan 
door alle belangstellenden kan worden deelgenomen.  
 
Tuincommissie 
Taak van deze commissie: Onderhouden van de tuin rond het bezoekerscentrum en er voor zorgen 
dat de tuin in elk jaargetijde bezoekers kan ontvangen en zorgen voor een buitenruimte, waarin het 
plezierig verblijven is. 
In de komende jaren zal de tuin geen grote wijzigingen ondergaan, anders dan door het seizoen 
wordt bepaald. 
 
Onderhouds- en bouwcommissie 
Taak van deze commissie is het zorgdragen voor een bouwkundig goede staat van het gebouw. In het 
komende jaar wordt vooral regulier onderhoud verwacht. Gezien de leeftijd van het gebouw moet 
een schema voor groot onderhoud worden opgesteld, zodat eventuele uitgaven hiervoor gespreid 
kunnen worden. De reservering voor dit onderhoud garandeert dat noodzakelijke reparaties zonder 
vertraging kunnen worden uitgevoerd. 
Deze commissie heeft op dit moment weinig actieve leden. Er zal voor een structurele uitbreiding 
van het aantal mensen binnen de commissie moeten worden gezorgd en/of taken zullen door deze 
commissie worden gedelegeerd 
 
Redactiecommissie 
Deze commissie heeft tot taak om 2 keer per jaar het verenigingsblad Staeltje Natuur uit te brengen 
en te verspreiden onder de leden. 
Op dit moment leest ongeveer 40% van de leden het blad via een link per e-mail. Dat beperkt de 
drukkosten en portokosten, bovendien spaart het grondstoffen en energie hetgeen past in een 
groene uitstraling van een vereniging in het groen. 
Het streven is om het verenigingsblad aan zoveel mogelijk leden digitaal ter beschikking te stellen.  
 
PR commissie 
Taak: het aan de lokale pers en de lokale media ter beschikking stellen van informatie over 
bijzondere activiteiten van de vereniging. 
Hierbij hoort ook het onderhouden van de website en de Facebook-pagina. 
In de komende jaren zal er een regelmatig onderhoud plaatsvinden aan de website. Er wordt naar 
gestreefd met een frequentie van minstens 1 keer per week een nieuwe post op de Facebook-pagina 
te doen. 
Bovendien wordt er naar geïnteresseerde leden een nieuwsbrief verzonden via de e-mail als daartoe 
aanleiding is. Deze dienstverlening zal de komende jaren worden uitgebreid, door meer mensen zich 
te laten abonneren op de nieuwsbrief. 
Er zal worden onderzocht hoe de PR van de vereniging en van het Zuid-Hollands Landschap elkaar 
verder kunnen versterken. 
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Ledenadministratie 
Taak: het bijhouden van het ledenbestand, de mutaties daarin en het bijhouden van de betalingen, 
het uitsturen en verzorgen van herinneringen voor het betalen van de contributie 
Ook hier geldt dat in de komende jaren de huidige werkwijze niet zal worden aangepast, tenzij de 
omstandigheden dit noodzakelijk maken. 
Vanaf mei 2018 voldoet administratie en de werkwijze daar omheen aan de wettelijke eisen van de 
AVG voor de bescherming van de privacy van onze leden en vrijwilligers. Dit is geheel beschreven in 
Staeltje Natuur no. 84 (juni 2018) en gepubliceerd op deze website. 
 
Bestuur 
Het bestuur zal de huidige werkwijze voortzetten. Hierbij wordt veel waarde gehecht aan de 
contacten met de stichting het Zuid-Hollands Landschap in de vorm van bijeenkomsten met de regio-
coördinator, de coördinator van het bezoekerscentrum Tenellaplas en regelmatig contact met de 
boswachter. 
Nieuwe bestuursleden zullen worden verplicht om voor aantreden een VOG te overleggen. 
 
Digitale ontwikkelingen 
Gezien de toenemende digitalisering van de gehele maatschappij zal de vereniging daar ook meer 
mee te maken krijgen. In de komende jaren zal het mogelijk gemaakt worden om in het centrum te 
betalen via een pinpas of op andere wijze zonder dat daar contant geld aan te pas komt. 
Ook zal worden bekeken of in het centrum een internetverbinding tot stand kan worden gebracht 
met een goed werkende wifi . 
Voor communicatie wordt bekeken of naast de nu gebruikte kanalen ook gebruik gemaakt kan 
worden van andere media (zoals Twitter, Instagram e.d.) 
 
Aandacht voor wettelijke kaders 
De vereniging moet bij haar activiteiten rekening houden met diverse wet- en regelgeving.  
Hieronder vallen:   
• Bijhouden en uitvoeren van maatregelen, zoals door de overheid wordt voorgeschreven bij 
coronabestrijding. 
• Omgaan met privacy gegevens, zoals dat wordt vereist in de AVG. 
• Onderhoud van informatie, zoals gevraagd wordt om de ANBI status te kunnen behouden. 
• Werken conform de richtlijnen, zoals vastgelegd in de WBTR. 
Voor ondersteuning op dit gebied wordt gezocht naar een organisatie, die alle wetgeving rond 
verenigingen signaleert en richtlijnen opstelt om aan nieuwe wetgeving te kunnen voldoen. Op dit 
moment komt al informatie van het Cultuurweb Westland en Fonds 1818. 
 
Samenwerken in de regio 
De Vrienden van het Staelduinse Bos werken actief samen met WNTweb, IVN, KNNV, musea in de 
regio en ZHL.  
Hieronder valt ook het delen van kennis en ervaringen en elkaars activiteiten bekend maken. 
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Financieel verslag 2023 
 

Rekening van baten en lasten over het jaar 2023 
 

    Baten 
   Contributies leden 7.635 

  Extra bijdragen leden 7.757 
  Totaal ontvangsten leden 

 
15.392 

     

Giften, excursies, groepen  (netto opbrengst) 4.179 
  Paasspeurtocht (netto opbrengst) 1.741 
  Rente 519 
  Sponsoring laminaat bovenverdieping 2.478   

Bijzondere schenkingen 0 
  Totaal diverse inkomsten 

 
8.917 

     

Totaal baten 
  

24.309 

tekort 2023 835   

Totalen   25.144 

    

Lasten 
   Exploitatie d' Oude Koestal 17.785 

  Vrijwilligerskosten 629   

Excursies en groepsbezoeken 0   

Bouwcommissie 454   

Onderhoud tuin 784 
  Kosten tentoonstellingen 1.639 
  Totaal beheerskosten Bezoekerscentrum 

 
21.291 

     

Tijdschrift "Staeltje Natuur" 2.459   

Secretariaats- en bestuurskosten 1.382 
  Vergoeding reiskosten 12   

Totaal diverse uitgaven 
 

3.853 
     

Totaal lasten 
  

25.144 

tekort 2023 
  

835 
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Balans per 31 december 2023 
  

   Vlottende activa 
  Liquide middelen 
 

55.847 

   

   Voorzieningen 
  Groot onderhoud d' Oude Koestal 34.656 

 Verwarmingsinstallatie 11.880  

Vernieuwing inrichting 9.311  

Viering 50 jaar VVSB 0  

  
55.847 

  
  Eigen vermogen 
 

0 
 
Het verenigingsjaar 2023 is helaas met een negatief resultaat afgesloten. Het nadelig saldo bedraagt 
€ 835,--. Dit is in mindering gebracht op het fonds Groot onderhoud. Het was wederom een onrustig 
jaar: inflatie, sterke stijging van energieprijzen, enzovoorts. Dankzij gulle giften van leden die meer 
doneerden dan de € 7,50 contributie en van bezoekers kon het verenigingsjaar met een klein 
negatief resultaat worden afgesloten. Gelukkig was er een sponsor (House of Work B.V.) voor de 
nieuwe vloerbedekking voor de bovenverdieping. Voor 2024 wordt een klein verlies verwacht, 
voornamelijk veroorzaakt door de herziening van de statuten van onze vereniging. Verder is de 
verwachting dat inkomsten en uitgaven redelijk met elkaar in overeenstemming zullen zijn, maar 
door de onzekere tarieven voor energie blijft alles uiterst ongewis. 


